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Dnia 7.1.2025r. 

 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 

Sesja 

 

Protokół Nr 10/2024 

 

X Sesja Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu 30 grudnia 2024 roku.  

Miejsce posiedzenia: sala uroczystości noworudzkiego Ratusza, Rynek 1.  

Obrady rozpoczęto 30 grudnia 2024 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:20 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Andrzej Behan     – Przewodniczący Rady Miejskiej  

2. Sylwia Dajczer-Gałczyńska 

3. Zdzisław Druciak 

4. Bogusław Frącek     – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  

5. Konrad Kałwak 

6. Beata Kłossowska-Tyszka 

7. Magdalena Lichwa 

8. Ewa  Miś-Krzemińska 

9. Karolina Popiel 

10. Jerzy Pulit      – Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  

11. Joanna Sosnowska 

12. Janusz Staniocha 

13. Jarosław Ubik 

14. Regina Wałęsa 

15. Piotr Wróbel 

 

W sesji uczestniczyli również: 

1. Tomasz Kiliński     - Burmistrz Miasta Nowa Ruda   

2. Marzena Wolińska     - Zastępca Burmistrza Nowa Ruda 

3. Sebastian Dominiak      - Skarbnik Miasta Nowa Ruda 

4. Krzysztof Michalak    - Radca Prawny 

5. Mariusz Fleszar     - Sekretarz Miasta Nowa Ruda  

6. Marta Krupa      - Naczelnik WOŚ 

7. Przemysław Herter     - Naczelnik WR 

8. Barbara Postrach     - Naczelnik WSO 

9. Agnieszka Goryluk     - Naczelnik WI  

10. Leszek Wójcik     - Naczelnik WIS  

11. Mirosław Kalitowski   - Komendant Straży Miejskiej  

12. Sławomir Drogoś    - Dyrektor MBP   

13. Małgorzata Zahorska    - Pracownik MOPS 

14. Krzysztof Czajka    - Rzecznik prasowy 

15. Media  

 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan – otworzył 10 sesję Rady Miejskiej. 

Powitał radnych oraz zaproszonych gości. 

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady Miejskiej w Nowej Rudzie – Andrzej Behan - 

stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania 

prawomocnych decyzji. (zał. Nr 1 – lista). 

 

3. Porządek obrad sesji. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych i zgromadzonych gości czy są uwagi 

bądź zapytania do proponowanego porządku obrad. Wobec braku głosów poddał go pod głosowanie. 

  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia Porządku obrad sesji. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna 

Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

 

Rada Miejska w Nowej Rudzie 15 głosami „za” przyjęła porządek obrad w brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i powitanie gości. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Porządek obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z VIII i IX sesji Rady Miejskiej. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 19 

listopada 2024r. do dnia 23 grudnia 2024r. 

6. Pojęcie uchwał: 

- w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

- zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat  za 

parkowanie pojazdów samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości stawek za parkowanie, 

wysokości opłat dodatkowych i sposobu ich pobierania 

- w sprawie porozumienia międzygminnego z Gminą Nowa Ruda w sprawie powierzenia Gminie 

Miejskiej Nowa Ruda zadania publicznego polegającego na utrzymaniu i obsłudze Punktu Selektywnego 

Zbierania Odpadów Komunalnych dla mieszkańców Gminy Miejskiej Nowa Ruda i Gminy Nowa Ruda  

-  w sprawie rozwiązania Zespołu Szkolno – Przedszkolnego nr 2 w Nowej Rudzie 

- w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej 

kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2025 r. 

- w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025 

- zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. 

Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie  
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- w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Nowa Ruda dotyczących 

realizacji projektu pod nazwą: ”Budżet obywatelski w Mieście Nowa Ruda w 2026 roku”  

- zmieniająca uchwałę nr 25/III/18 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie 

w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi, oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

trybu ich pobierania 

- w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2025  

- w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na rok 2025 

-  w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2025 

7. Uchwalenie budżetu miasta na 2025r. oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Nowa Ruda: 

a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Nowej Rudy 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu 

przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Miasta Nowa Ruda na rok 2025 

c) przyjęcie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie budżetu miasta na rok 2025 

e) odczytanie opinii komisji stałych 

f) odczytanie stanowiska Burmistrza Miasta w sprawie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

g) dyskusja 

h) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu Miasta Nowa Ruda na rok 2025 

8. Interpelacje radnych. 

9. Zapytania radnych. 

10. Sprawy różne. 

a) plany pracy Komisji Stałych na rok 2025 

11. Zakończenie obrad. 

 

4. Przyjęcie protokołu z VIII i IX ( nadzwyczajnej ) sesji Rady Miejskiej. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan - zapytał radnych czy mają uwagi do protokołu z VIII 

Sesji Rady Miejskiej oraz IX ( nadzwyczajnej ) Sesji Rady Miejskiej. Wobec braku głosów poddał je pod 

głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Miejskiej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna 

Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu IX ( nadzwyczajnej ) sesji Rady Miejskiej. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna 

Sosnowska, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

BRAK GŁOSU (1) 

Janusz Staniocha 

edit błąd: radny Janusz Staniocha był „za” przyjęciem protokołu IX ( nadzwyczajnej ) sesji Rady Miejskiej 

 

Rada Miejska przyjęła bez uwag protokół z VIII sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. 

Rada Miejska przyjęła bez uwag protokół z IX (nadzwyczajnej) sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie. 

 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 

19 listopada 2024r. do dnia 23 grudnia 2024r. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej zapytał radnych czy mają uwagi bądź zapytania odnośnie Sprawozdania 

Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 19 listopada 2024r. do 

dnia 23 grudnia 2024r. Wobec braku głosów Przewodniczący Rady Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w okresie międzysesyjnym od dnia 19 

listopada 2024r. do dnia 23 grudnia 2024r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna 

Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

 

Rada Miejska przyjęła bez uwag sprawozdanie Burmistrza Miasta z realizacji uchwał oraz prac w 

okresie od dnia 19 listopada 2024r. do dnia 23 grudnia 2024r. 

  

6. Podjęcie uchwał: 

 a) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

  

Pan Sebastian Dominiak – Skarbnik Miasta - 1.Dokonuje się zwiększenia dochodów i wydatków na kwotę 

156 593,24 zł, w tym:  

1) 11 174,40 zł – w związku z pismem Wojewody Dolnośląskiego FB-BP.3111.497.2024.AB z dnia 

12.11.2024 r., - z przeznaczeniem na finansowanie ośrodków wsparcia dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi. 
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2) 330,00 zł – w związku z pismem Wojewody Dolnośląskiego FB-BP.3111.664.2024.MS z dnia 17.12.2024 

r., z przeznaczeniem na wypłatę zasiłków celowych dla rodzin lub osób poszkodowanych w wyniku 

powodzi. 

3) 646,76 zł – w związku z pismem Dolnośląskiego Urzędu Wojewódzkiego PS-ZS.3122.214.2024.AMT z 

dnia 17.12.2024 r., - tytułem przekazania do Gmin środków z Funduszu Pomocy na realizację zadań 

związanych z pomocą obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym. 

4) 14 457,60 zł – w związku z pismem Wojewody Dolnośląskiego FB-BP.3111.663.2024.ABł z dnia 

17.12.2024 r., związanych z usuwaniem skutków powodzi dodatek do wynagrodzenia w wysokości 

2.000,00 zł. 

5) 580,00 zł – w związku z pismem Wojewody Dolnośląskiego FB-BP.3111.473.2024.MJ z dnia 12.11.2024 

r., przeznaczone na realizację zadań związanych z przyznawaniem Karty Dużej Rodziny. 

6) 1 000,00 zł – w związku z pismem Wojewody Dolnośląskiego FB-BP.3111.641.2024.MS z dnia 

10.12.2024 r., przeznaczone na powiększenie o kwotę 1 tys. zł jednorazowych zasiłków powodziowych. 

7) 1 000,00 zł – w związku z pismem Wojewody Dolnośląskiego FB-BP.3111.641.2024.MS z dnia 

09.12.2024 r., związanych z usuwaniem skutków powodzi, w celu pokrycia kosztów zużycia energii 

elektrycznej lub paliw niezbędnych do osuszania pomieszczeń.  

8) 6 000,00 zł – w związku z pismem Wojewody Dolnośląskiego FB-BP.3111.652.2024.MS z dnia 

11.12.2024 r., przeznaczone na wypłatę zasiłków powodziowych. 

9)16 807,00 zł – w związku z pismem Ministra Finansów ST3.4751.2.12.2024.10g z dnia 12 grudnia 2024 

r., w związku ze zwiększeniem subwencji oświatowej na wynagrodzenia dla Przedszkola Nr 1.  

10) 18 250,00 zł – w związku z przyznaniem Gminie Miejskiej Nowa Ruda środków z Funduszu Pomocy 

za okres 03-30.11.2024 r. z tytułu wsparcia jednostek samorządu terytorialnego w realizacji dodatkowych 

zadań oświatowych związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi 

obywatelami Ukrainy.  

11) 73 600 zł – w związku z wykonaniem dochodów, które wcześniej nie były planowane z przeznaczeniem 

na wydatki w zakresie dostaw energii oraz opłat za odprowadzenie wód opadowych lub roztopowych do 

rzek i potoków (decyzja z III kw wydana przez Wody Polskie). Szczegółowy podział środków został 

przedstawiony w uzasadnieniu tabelarycznym. 

2.Dokonuje się zmniejszenia dochodów i wydatków na kwotę -10 778,00 zł. 

1) 10 778,00 zł – w związku z pismem Wojewody Dolnośląskiego FB-BP.3111.269.2024.ABŁ z dnia 

14.11.2024 r. zmniejszeniu ulegają środki przeznaczone na realizację rządowego programu 

„Dofinansowanie wynagrodzeń pracowników jednostek organizacyjnych pomocy społecznej w postaci 

dodatku motywacyjnego na lata 2024-2027”. 

3. Dokonuje się przeniesienia wydatków w ramach działów na kwotę 400 731,64 zł. zgodnie z punktem 3 

uzasadnienia tabelarycznego. Przeniesienia wynikają z bieżących potrzeb jednostek. 

4. Dokonuje się zmiany załącznika nr 6 i 7 do budżetu miasta na rok 2024. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna 

Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

 

Uchwała nr 76/X/2024 

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie miasta na rok 2024 

  

 b) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat  za 

parkowanie pojazdów samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości stawek za 

parkowanie, wysokości opłat dodatkowych i sposobu ich pobierania 

 

Pani Agnieszka Goryluk – Naczelnik WI - W uchwale nr 50/V/24 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 

04.09.2024r. w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat za parkowanie pojazdów 

samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości stawek za parkowanie, wysokości opłat 

dodatkowych i sposobu ich pobierania w załączniku nr 4 wprowadza się następujące zmiany: 

§ 6 ust. 2 otrzymuje brzmienie: 

„pojazdów osób posiadających karty parkingowe w rozumieniu art. 8 ustawy z dnia 20 czerwca 

1997r. Prawo o ruchu drogowym – na czas do 2 godzin, jeżeli pojazd                                   z 

wyłożoną kartą parkingową za przednią szybą, zaparkowany jest w miejscu przeznaczonym dla tak 

oznaczonych pojazdów;” 

w § 6 po ust. 5 dodaje się ust. 6 w brzmieniu: 

„samochodów dostawczych w trakcie załadunku i rozładunku trwającego do 30 minut – w 

miejscach oznakowanych znakiem D-18a, z odpowiednią tabliczką.” 

Wdrożenie tych zmian do systemu płatnego parkowania ma na celu zwiększenie rotacji parkujących 

pojazdów samochodowych i poprawę sprawności całego sytemu komunikacyjnego i bezpieczeństwa ruchu. 

Skutecznym systemowym dla Nowej Rudy rozwiązaniem problematyki parkingowej w centrum miasta jest 

utrzymanie funkcjonowania sprawnej organizacyjnie Strefy Płatnego Parkowania, z systemem szczelnego 

poboru opłat przy pomocy parkomatrów.  

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – Janusz Staniocha - Komisja Porządku 

Publicznego i Komunikacji była współinicjatorem tej zmiany. Jest to uchwała porządkująca. Może się 

zdarzyć, że w następnym etapie również będą dokonywane zmiany. W dniu dzisiejszym na posiedzenie 

Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji przyszli mieszkańcy ul. Kolejowej w sprawie płatnego 

parkowania. Jest trochę zdziwiony, że dopiero teraz przyszli i w takiej liczbie, ponieważ od lat jest mowa o 

strefie płatnego parkowania. Zgłosili swoje uwagi, które komisja przyjęła. Chciałby tylko, żeby to się 

odbywało dużo wcześniej, a nie na ostatnią chwilę. Nie  było wcześniej takich sugestii i uwag w związku z 

tym Komisja nie brała pod uwagę pewnych rozwiązań. Komisja Porządku Publicznego i Komunikacji 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat  za parkowanie 

pojazdów samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości stawek za parkowanie, wysokości 

opłat dodatkowych i sposobu ich pobierania 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

BRAK GŁOSU (1) 

Karolina Popiel 

 

Uchwała nr 77/X/2024 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia Strefy Płatnego Parkowania, wprowadzenia opłat  za 

parkowanie pojazdów samochodowych w Strefie Płatnego Parkowania, wysokości stawek za 

parkowanie, wysokości opłat dodatkowych i sposobu ich pobierania 

 

 c) w sprawie porozumienia międzygminnego z Gminą Nowa Ruda w sprawie powierzenia Gminie 

Miejskiej Nowa Ruda zadania publicznego polegającego na utrzymaniu i obsłudze Punktu 

Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych dla mieszkańców Gminy Miejskiej Nowa Ruda i 

Gminy Nowa Ruda 

  

Pani Marta Krupa – Naczelnik WOŚ – Podjęcie uchwały wynika z planowanego zawarcia pomiędzy Gminą 

Miejską Nowa Ruda i Gminą Nowa Ruda Porozumienia Międzygminnego na wykonanie zadania 

publicznego polegającego na utrzymaniu i obsłudze Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów 

Komunalnych, zwanego dalej PSZOK, dla mieszkańców Gminy Miejskiej Nowa Ruda i Gminy Nowa 

Ruda, znajdującego się przy ul. Niepodległości 45C, 57-400 Nowa Ruda. Obsługa mieszkańców Gminy 

Nowa Ruda została wskazana w aktualnej uchwale w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz świadczenia usług przez punkt selektywnego zbierania 

odpadów komunalnych. 

W celu realizacji obowiązku zawartego w art. 3 ust. 2 pkt 6 ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach (tj. Dz. U. z 2024 r., poz. 399 ze zm.), tj. tworzenia w sposób umożliwiający 

łatwy dostęp wszystkim mieszkańcom gminy punktu selektywnego zbierania odpadów komunalnych 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały dodał tylko, że nowa kwota, która stanowi 1/3 obsługi za 

prowadzenie  PSZOK – u będzie wynosić od stycznia 14.700,00 zł miesięczni, a łącznie rocznie  176.400,00 

zł. Taką kwotę będzie przelewała Gmina Nowa Ruda za prowadzenie i obsługę tego punktu.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie porozumienia międzygminnego z Gminą Nowa Ruda w sprawie powierzenia Gminie Miejskiej 

Nowa Ruda zadania publicznego polegającego na utrzymaniu i obsłudze Punktu Selektywnego Zbierania 

Odpadów Komunalnych dla mieszkańców Gminy Miejskiej Nowa Ruda i Gminy Nowa Ruda 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna 

Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

 

Uchwała nr 78/X /2024 

w sprawie porozumienia międzygminnego z Gminą Nowa Ruda w sprawie powierzenia Gminie 

Miejskiej Nowa Ruda zadania publicznego polegającego na utrzymaniu i obsłudze Punktu 

Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych dla mieszkańców Gminy Miejskiej Nowa Ruda i 

Gminy Nowa Ruda 

  

 d) w sprawie rozwiązania Zespołu Szkolno – Przedszkolnego nr 2 w Nowej Rudzie 

  

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik WIS - Na podstawie art. 91 ust. 7 ustawy Prawo oświatowe (t.j. Dz. U. z 

2024 r. poz. 737 ze zm.) , organ prowadzący ma możliwość utworzenia zespołu, wyłączenia określonej 

szkoły z zespołu, a także rozwiązania zespołu szkół. Organ prowadzący podejmując decyzję o rozwiązaniu 

Zespołu Szkolno – Przedszkolnego nr 2 w Nowej Rudzie spowoduje, że wchodzące w jego skład jednostki 

organizacyjne uzyskają samodzielność organizacyjną. Decydując się na rozwiązanie zespołu szkół, rada 

gminy, działać może wyłącznie na podstawie art. 91 ust. 7, który to przepis nie stanowi podstawy do 

przeprowadzania przez organ prowadzący procesu likwidacji lub przekształcenia szkół lub placówek 

publicznych. Ustawodawca wyłączył w tej sytuacji obowiązek stosowania przez organ prowadzący 

regulacji związanych z likwidacją. W art. 91 ust. 7 wskazanej ustawy, zostało przez ustawodawcę użyte 

sformułowanie "rozwiązanie zespołu", a nie "likwidacja" czy "przekształcenie", co wskazuje na odmienność 

obu czynności, a co za tym idzie, również odmienność trybu ich dokonywania, a także brak obowiązku 

stosowania art. 88 i art. 89 ustawy Prawo oświatowe. Działaniem docelowym organu prowadzącego jest 

zapewnienie im odrębności organizacyjnej. Jedocześnie podjęta 27 listopada 2024 roku Uchwała nr 

73/VIII/24 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie z dnia 27 listopada  2024 r. w sprawie zamiaru likwidacji  

Przedszkola Miejskiego  nr 2  Mini w Zespole Szkolno – Przedszkolnym nr 2  w Nowej Rudzie po 

przeprowadzeniu procedury likwidacyjnej, pozwoli na samodzielne funkcjonowanie od 1 września 2025 r. 

Szkoły Podstawowej Nr 7 im. Tadeusza Kościuszki w Nowej Rudzie.. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych – Sylwia Dajczer - Gałczyńska - Komisja Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozwiązania Zespołu Szkolno – Przedszkolnego nr 2 w Nowej Rudzie 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Beata Kłossowska-

Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, 

Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Konrad Kałwak 

 

Uchwała nr 79/X/2024 
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w sprawie rozwiązania Zespołu Szkolno – Przedszkolnego nr 2 w Nowej Rudzie 

 

 e) w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2025 r. 

  

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik WIS – co roku projekt przedstawiany jest  Radzie Miejskiej. Projekt 

uchwały podlegał opiniowaniu przez oświatowe  związki zawodowe i uzyskał pozytywną opinię 

reprezentatywnych związków zawodowych wyrażoną pisemnie: 

 

1) Opinia Forum Związków Zawodowych Zarządu Dolnośląskiego Nr ZW Forum ZZ-056/2024 z dnia 

26.11.2024r.  

2) Związku Nauczycielstwa Polskiego Zarządu w Nowej Rudzie L.dz.823/ZO/BK/24  z dnia 

21.11.2024r.  

3) NSZZ Solidarność do dnia sporządzenia niniejszej uchwały nie udzielił odpowiedzi, mimo 

prawidłowego doręczenia korespondencji w sprawie. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych – Sylwia Dajczer - Gałczyńska - Komisja Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Radny Piotr Wróbel – Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej – Komisja Gospodarczo – 

Budżetowa nie opiniowała w/w projektu uchwały w związku z czym ma pytanie do Skarbnika, Naczelnika. 

Jaka kwota została na doskonalenie zawodowe nauczycieli założona w budżecie na rok 2025.  

 

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik WIS - nie potrafi odpowiedzieć w tym momencie na to pytanie. Jest to stały 

odpis od funduszu płac i wydaje się, że jest to 1 % procent od funduszu płac. Nie potrafi precyzyjnie na ten 

moment odpowiedzieć na to pytanie.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej 

kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2025 r. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna 

Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

 

Uchwała nr 80/X/2024 

w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie nauczycieli w 2025 r. 

  

 f) w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025 
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Pan Leszek Wójcik – Naczelnik WIS – w tym roku  Komisja Spraw Społecznych bardzo wnikliwie 

pracowała nad omawianym projektem uchwały. Ustawa z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w 

trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi w art. 41 ust. 1 oraz ustawa z dnia 29 lipca 2005 r. o 

przeciwdziałaniu narkomanii w art. 10 ust.1 nałożyły na gminę, jako zadanie własne, prowadzenie działań 

związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz przeciwdziałaniem 

narkomanii. Zadania te w szczególności obejmują: zwiększanie pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej 

dla osób uzależnionych i zagrożonych uzależnieniem, udzielanie rodzinom, w których występują problemy 

alkoholowe i problemy narkomanii, pomocy psychospołecznej i prawnej, prowadzenie profilaktycznej 

działalności informacyjnej i edukacyjnej, wspomaganie działań instytucji, organizacji pozarządowych, 

służących rozwiązywaniu problemów alkoholowych i problemów narkomanii. Realizacja wyżej 

wymienionych zadań prowadzona jest w postaci Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na dany rok. Środki finansowe przeznaczone 

na ten cel pochodzą z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz opłat od 

napojów alkoholowych o ilości nominalnej napoju nieprzekraczającej 300ml, które wnoszone są w 

ustawowych terminach. Założone w preliminarzu środki na konkretne zadania, mogą być w zależności od 

potrzeb w drodze uchwały Rady Miejskiej, przesunięte w ciągu roku na inne zadania określone programem. 

Ponieważ są to środki celowe, nie ma możliwości wydatkowania ich na inne, niż określone wyżej 

wspomnianymi ustawami zadania. Podjęcie przez Radę Miejską w Nowej Rudzie uchwały w sprawie 

Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2025 pozwoli na wykonywanie zadań własnych nałożonych ustawą o wychowaniu w 

trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz ustawą o przeciwdziałaniu narkomanii i na 

wydatkowanie przeznaczonych na ten cel środków finansowych. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych – Sylwia Dajczer - Gałczyńska – po burzliwej dyskusji 

Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Regina 

Wałęsa, Piotr Wróbel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Karolina Popiel 

BRAK GŁOSU (2) 

Janusz Staniocha, Jarosław Ubik 

edit błąd: radny Janusz Staniocha oraz radny Jarosław Ubik byli „za” przyjęciem projektu uchwały w 

sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025 

 

Uchwała nr 81/X/2024 
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w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2025 

 

 g) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych 

przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie 

  

Pan Leszek Wójcik – Naczelnik WIS – uchwała „matka” kolokwialnie to ujmując była podejmowana w 

2024 roku. Zmiana w/w dotyczy kosztu jednej roboczogodziny usług opiekuńczych i specjalistycznych 

usług opiekuńczych. Burmistrz przydziela stosownie do próśb poszczególnych organizacji określone 

godziny na określonych obiektach. Wydział Infrastruktury Społecznej przedstawił wykonanie za rok 2024. 

Jest to mniej więcej wykonanie w granicach 90%. W niektórych pozycjach jest więcej w niektórych jest 

mniej. Generalnie ta ilość godzin, która jest podana powinna wystarczyć na rok przyszły.  

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych – Sylwia Dajczer - Gałczyńska – po zapewnieniach przez 

Pana Naczelnika Komisja Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych przy ul. 

Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna 

Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

 

Uchwała nr 82/X/2024 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia wysokości opłat za korzystanie z obiektów sportowych 

przy ul. Kłodzkiej 16 w Nowej Rudzie 

 

 h) w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Nowa Ruda 

dotyczących realizacji projektu pod nazwą: ”Budżet obywatelski w Mieście Nowa Ruda w 2026 roku” 

  

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda – zaproponował autopoprawkę  

    - w rozdziale 1 § 1. ust. 4 powinien otrzymać brzmienie "Koszt zgłoszonego do realizacji zadania nie 

może przekroczyć kwoty 50.000 zł." tym samym wykreślić należy ust. 5. Numeracja kolejnych ustępów 

ulegnie zmianie; 

    - w rozdziale 5 § 16. w ust. 2. ppkt. a) powinien zostać połączony z ppkt b) tj. : 

    "a) podejmuje decyzję w sprawie zmiany planu wydatków na realizację zadania - w ramach swoich 

kompetencji - poprzez Zarządzenie Burmistrza Miasta Nowa Ruda w sprawie zmian w budżecie Miasta 
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Nowa Ruda lub poprzez przedstawienie propozycji zmiany budżetu Miasta Nowa Ruda Radzie Miejskiej w 

Nowej Rudzie," i ppkt b) może ograniczyć zakres zadania 

    - w załączniku nr 2 ust. 7 - wykreślić zdanie po słowach: budżetu miasta nowa ruda na rok 2026 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan  – zadał pytanie do Pani Mecenas czy wszystkie zgłoszone 

poprawki mają być przegłosowane osobno czy razem?  

Pani Kamila Zamolska – Radca Prawny – te poprawki zgłoszone w ramach autopoprawki nie wymagają 

osobnego głosowania. Głosowanie odbywa się nad projektem uchwały z uwzględnieniem autopoprawki 

Burmistrza.  

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – otworzył dyskusję.  

Radni nie podjęli dyskusji.    

Przewodniczący Komisji Gospodarczo Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

nie jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały z uwzględnieniem autopoprawki.  

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – Janusz Staniocha – Komisja Porządku 

Publicznego i Komunikacji jednogłośnie ze zgłoszonymi poprawkami pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały.  

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Regina Wałęsa – Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych – Sylwia Dajczer - Gałczyńska  – nie jednogłośnie Komisja 

Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej  – Beata Kłossowska - Tyszka – Komisja Rewizyjna nie wydała opinii 

w przedmiotowej sprawie.   

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Nowa Ruda dotyczących 

realizacji projektu pod nazwą: ”Budżet obywatelski w Mieście Nowa Ruda w 2026 roku” wraz z 

autopoprawką 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Konrad Kałwak, Magdalena Lichwa, Ewa  

Miś-Krzemińska , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa 

PRZECIW (3) 

Beata Kłossowska-Tyszka, Karolina Popiel, Joanna Sosnowska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Bogusław Frącek, Piotr Wróbel 
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Uchwała nr 83/X/2024 

w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Miasta Nowa Ruda 

dotyczących realizacji projektu pod nazwą: ”Budżet obywatelski w Mieście Nowa Ruda w 2026 

roku” 

  

 i) zmieniająca uchwałę nr 25/III/18 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi,  oraz 

szczegółowych  warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 

pobierania 

 

Pani Małgorzata Zahorska – Pracownik MOPS - Miejski Ośrodek Pomocy w Nowej Rudzie w wyniku 

postępowania przetargowego wyłonił wykonawcę na świadczenie usług opiekuńczych w miejscu 

zamieszkania dla podopiecznych z terenu miasta w roku 2024. Najkorzystniejszą ofertę złożyła firma MG 

Partner Marcin Grzesiak sp.k z siedzibą ul. Włościańska 15/1 , 01-710 Warszawa. 

Cena jednej roboczogodziny usług opiekuńczych w roku 2025 wynosić będzie 41,37zł. 

W związku z tym, konieczna jest zmiana zapisu dotyczącego ceny jednej roboczogodziny usług 

opiekuńczych w uchwale. 

 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych – Sylwia Dajczer - Gałczyńska  – Komisja Spraw Społecznych 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

  

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – otworzył dyskusję w/w projekcie uchwały.  

 

Dyskusja: 

 

Radna Karolina Popiel – zapytała, ile podmiotów przystąpiło do konkursu? Nie patrzy optymistycznie w 

przyszłość, ponieważ jest to firma z Warszawy. Przedtem realizowane to było w Nowej Rudzie. Prosi o 

czujność w tej sprawie i śledzenie sposobu wykonywania tej usługi. Jest pełna obaw. Zawsze gdy firma jest 

daleko od miejsca wykonywania usługi to wynikają pewne wątpliwości co nie znaczy, że należy ją 

przekreślić.  

 

Radny Andrzej Behan – czy pracownicy reprezentujący tą firmę pochodzą z Nowej Rudy czy będą 

przybywać z zewnątrz? 

 

Pani Małgorzata Zahorska – ( dźwięk słabo słyszalny )  odpowiedź nie padła do mikrofonu.  

 

Pani Kamila Zamolska – firma, która wygrała jest Firmą z Warszawy, ale cały zespół koordynacji tych 

pracowników to jest zespół, który stale współpracuje z każdą firmą wygrywającą kwestie usług 

opiekuńczych, więc na ten moment będzie to Pani koordynator która jest od dawna koordynatorem tych 

pracowników i będą to Pracownicy, którzy do tej pory też świadczyli te usługi, więc myśli że to tutaj tak 

naprawdę się nie zmieni poza firmą, która wystartowała w przetargu i dała najkorzystniejszą ofertę i ona 

będzie to organizować na bazie tych poprzednich działań  pracowników. 

 

Radna Sylwia Dajczer – Gałczyńska  – podziękowała Pani Mecenas za udzielenie odpowiedzi, ponieważ 

takie pytania padały na Komisji Spraw Społecznych, ale Pani reprezentująca Panią Kierownik MOPS-u tej 

wiedzy nie miała i więc trudno się też dziwić, że takiej odpowiedzi nie otrzymali.  
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Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę nr 25/III/18 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi,  oraz szczegółowych  

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

BRAK GŁOSU (1) 

Zdzisław Druciak 

edit błąd: radny Zdzisław Druciak był „za” przyjęciem uchwały zmieniającej uchwałę nr 25/III/18 Rady 

Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi,  oraz szczegółowych  warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania 

 

Uchwała nr 84/X/2024 

zmieniająca uchwałę nr 25/III/18 Rady Miejskiej w Nowej Rudzie w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z 

wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi,  oraz 

szczegółowych  warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 

pobierania 

  

 j) w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2025 

  

Radna Beata Kłossowska – Tyszka – Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Komisja Rewizyjna 

przygotowała Plan Pracy na rok 2025. Odczytała zadania, które w poszczególnych kwartałach zamierza 

komisja zrealizować zgodnie z załącznikiem nr 1 do projektu uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2025 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 
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BRAK GŁOSU (1) 

Zdzisław Druciak 

 

Uchwała nr 85/X/2024 

w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2025 

 

 k) w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na rok 2025 

 

Rana Regina Wałęsa – Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – Komisja Skarg, Wniosków i 

Petycji przygotowała  plan pracy na rok 2025. Znajduje się on w materiałach. Komisja zastrzega sobie prawo 

do zmian Planu Pracy w miarę aktualnych potrzeb.  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na rok 2025 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

BRAK GŁOSU (1) 

Zdzisław Druciak 

 

Uchwała nr 86/X/2024 

w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji na rok 2025 

  

 l) w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2025 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – propozycja Planu Pracy dotyczy praktycznie ramowych 

działań związanych przede wszystkim z rozpatrywaniem projektów uchwał, przedłożenia sprawozdań, 

przyznania absolutorium w II kwartale i oczywiście w IV przyjęcia budżetu miasta na rok 2026. Nie było 

żadnych propozycji związanych z sesjami tematycznymi. Myśli, że w przyszłym roku już będą. Myśli 

również że będzie to najlepsze rozwiązanie, aby nie tworzyć sesji tematycznych na tematy, które już są 

nieaktualne. Jeżeli radni będą widzieli taką potrzebę zawsze można ramowy plan pracy zmienić 

wprowadzając propozycję związane z sesjami tematycznymi.   

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2025 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Joanna 

Sosnowska, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

 

Uchwała nr 87/X/2024 

w sprawie zatwierdzenia Planu Pracy Rady Miejskiej w Nowej Rudzie na rok 2025 

 

  

7. Uchwalenie budżetu miasta na 2025r. oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Nowa Ruda: 

 a) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta Nowej Rudy 

  

Pan Sebastian Dominiak – Skarbnik Miasta –  po konsultacjach z radcą prawnym zmienione zostało 

stanowisko w sprawie odczytania owych 3 opinii. Ustawa o finansach publicznych mówi, żeby przedstawić 

te opinie i zostały one w materiałach przedstawione. Odniósł się do zastrzeżeń z tych opinii.  Opinia RIO 

WPF stwierdza, że projekt nie uwzględnia wszystkich określonych w art. 226 ust. 1 okresów, na które miasto 

prognozuje zaciągać dług i rzeczywiście tak jest, ponieważ w tabeli brakuje jednego okresu roku 2043. 

Załącznik nr 1 do WPF kończy się okresem 2042, a powinno być 2043 i Pan Burmistrz przedstawił w tym 

zakresie autopoprawkę eliminując błąd redakcyjny. Następnym zastrzeżeniem jest fakt, że z 

przedstawionego w projekcie wieloletniej prognozy finansowej przewidywanego wykonania budżetu na 

koniec 2024 roku nie wynika, żeby miasto posiadało do dyspozycji w 2025 roku środki z 2024 roku w 

kwocie 4.105.936,48 zł i w istocie tak jest. Brakująca różnica to 50.000,00 zł. Błąd ma charakter 

rachunkowy i został wyeliminowany w autopoprawce do WPF. Należy zwrócić uwagę na zdanie, które 

przewija się we wszystkich 3 opiniach RIO: wskazuje się zatem na konieczność stałego monitorowania 

sytuacji finansowej miasta w szczególności w wielkościach kształtujących poziom wyżej wymienionych 

relacji, czyli tak zwanych wskaźników budżetowych, które pozwalają albo kształtują zdolność kredytową 

Miasta Nowa Ruda. Rzeczywiście te wskaźniki są coraz niższe i mamy coraz mniejsze możliwości 

pozyskania kapitału zwrotnego zewnętrznego. To są te trzy zastrzeżenia, które zostały wyeliminowane 

poprzez wprowadzenie autopoprawki do budżetu do wieloletniej prognozy finansowej.  

 

 b) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o możliwości 

sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej Miasta Nowa Ruda na rok 

2025 

  

Pan Sebastian Dominiak – Skarbnik Miasta – zawiera te same zastrzeżenia omawiane w/w podpunkcie. 

Przedstawione materiały WPF oraz projekt uchwały  dotyczącej wieloletniej prognozy finansowej. Składa 

się on z 3 załączników oprócz tego jest wyjaśnienie co znajduje się w tych autopoprawkach, czyli zmieniono 

załącznik nr 1 w zakresie roku 2025 dostosowując wartości do zmian wprowadzonych autopoprawką do 

budżetu, ponieważ mamy odwróconą kolejność, a oba dokumenty muszą być ze sobą zgodne, czyli najpierw 

dokonano autopoprawki budżetu po czym przedstawiono to w wieloletniej prognozie finansowej. 

Wyeliminowane dwa błędy, o których mówi RIO i w takim zakresie powstała uchwała w sprawie 

wieloletniej prognozy finansowej stanie się przedmiotem głosowania przez radę.  

 

Radny Piotr Wróbel – Przewodniczący Rady Miejskiej – szkoda, że przynajmniej jedna z tych opinii nie 

została odczytana, ponieważ w treści jest dużo informacji, ale jako Przewodniczący Komisji Gospodarczo 

– Budżetowej mieszkańcom spróbuje przybliżyć te wielkości, które zostały zaplanowane w projekcie 

budżetu na rok 2025 oczywiście po autokorekcie zgłoszonej przez Pana Burmistrza zaplanowano 

następujące wielkości budżetowe. Dochody ogółem w kwocie 171.104.853,00 zł, 
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－ wydatki ogółem w kwocie 187.401.538,08 zł, 

－ deficyt budżetu w kwocie 16.296.685,08 zł, który zostanie sfinansowany środkami uzyskanymi z 

papierów wartościowych, czyli najprawdopodobniej obligacji.  

Zaplanowana nadwyżka operacyjna pomiędzy dochodami, a wydatkami bieżącymi na poziomie około 

400.000,00 zł. Członkowie Komisji Gospodarczo – Budżetowej jak i wszyscy radni dość wnikliwie 

przeanalizowali przedłożony przez Pana Burmistrza projekt budżetu. Z analizy co udało się Komisji 

Gospodarczo – Budżetowej odczytać z projektu wynika, że sytuacja finansowa Gminy jest trudna o czym 

świadczy rekordowy deficyt jak również to o czym wspomniał Pan Skarbnik wskaźniki w szczególności 

wskaźnik spłaty zadłużenia. Analizując przyszłoroczny budżet trzeba się opierać na tym z czym spotkano 

się w tym roku, czyli w naszym budżecie są za duże wydatki bieżące. Miasto ma za duże wydatki w stosunku 

do dochodów bieżących głownie z tytułu inflacji, rosnących cen energii elektrycznej, cen gazu, usług które 

gmina kontraktuje no i odsetek czyli obsługa zadłużenia w ostatnich dwóch latach mocno wzrosła i kosztuje 

coraz więcej. W  przyszłym roku założone jest ponad 5 mln zł na tą obsługę. Są potrzebne pilne rozwiązania, 

które sprawią że będziemy ograniczać wydatki we wszystkich sferach, bo jeżeli tego się nie zrealizuje to te 

założenia które najprawdopodobniej zostaną przyjęte przez Wysoką Radę będą wymagały pilnych korekt i 

do końca nie wiadomo co będzie do końca roku 2025 i jak ten budżet będzie wyglądał. Natomiast 

pozytywnym elementem jest, że zaplanowano rekordową wielkość realizacji inwestycji. W załączniku nr 6 

są one wyszczególnione. Priorytetem są inwestycje współfinansowane z różnego rodzaju programów w tym 

ze środków z Unii Europejskiej. Łącznie w budżecie zaplanowano wydatki na inwestycje w kwocie 78 mln 

zł. co potwierdza,  że pomimo trudnej sytuacji finansowej Gmina Miejska Nowa Ruda w dalszym ciągu 

stawia na rozwój i wykorzystuje dostępne instrumenty, bo tych środków za kilka miesięcy nie będzie i 

najprawdopodobniej nie było by możliwości skorzystania z nich. Opinia Komisji Gospodarczo – 

Budżetowej jest pozytywna.  

 

 c) przyjęcie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa 

Ruda 

  

Głosowano w sprawie: 

przyjęcie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Zdzisław Druciak, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata 

Kłossowska-Tyszka , Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Jerzy Pulit, Joanna Sosnowska, Janusz 

Staniocha, Jarosław Ubik, Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Karolina Popiel 

 

Uchwała nr 88/X/2024 

w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Miasta Nowa Ruda 

  

 d) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie budżetu miasta na rok 2025 

 

Pan Sebastian Dominiak – Skarbnik Miasta – w/w Opinie RIO zawierały pkt. które są w Opinii w sprawie 

budżetu miasta na rok 2025 z wyjątkiem jednego. RIO wskazała, że nieprawidłowo wskazano odpis na rzecz 
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Izb Rolniczych zaniżając jego wysokość do 2.300,00 zł. Powinno być więcej, ponieważ jest to 2% 

prognozowanych dochodów jednostki z tytułu podatku rolnego w związku z czym Pan Burmistrz zniósł 

autopoprawkę i skorygował tą wartość do właściwej kwoty. Równocześnie RIO wskazuje iż kwota długu 

na koniec roku 2025 będzie wynosić 71.390.79,69 zł. To też jest taka kategoria o której warto pamiętać jeśli 

chodzi o Opinię RIO.    

 

 e) odczytanie opinii komisji stałych 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej – Piotr Wróbel - Komisja Gospodarczo – Budżetowa 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji – Janusz Staniocha - tak jak zaznaczył 

Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej Piotr Wróbel radni są pełni obaw i oczekiwań. Różnie 

to może być, ale ufają że to co zostało przedstawione jest rzetelne i wykonalne. W zakresie inwestycji 

chcieliby żeby tych środków było więcej, ale trzeba bazować na tym co jest. Komisja Porządku Publicznego 

i Komunikacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   

  

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i  Petycji  – Regina Wałęsa - Komisja Skarg, Wniosków i  Petycji 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej – Beata Kłossowska - Tyszka - Komisja Rewizyjna  pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych – Sylwia Dajczer – podziękowała Panu Skarbnikowi za 

wszystkie wyjaśnienia i rzetelne odpowiedzi na każde pytania i wątpliwości. Tak jak w przypadku 

Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego Janusza Staniochy komisja też wyrażała takie opinie że 

jest pełna obaw ale i także i nadziei. Nie ma wątpliwości, że stan finansowy Gminy jest w jakieś mierze 

spowodowany jakąś formułą funkcjonowania i  finasowania samorządów przez władze centralne od kilku 

lat, więc jej zdaniem to jest nie bez znaczenia. Reasumując Komisja Spraw Społecznych pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały 

 

 f) odczytanie stanowiska Burmistrza Miasta w sprawie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta Nowa Ruda – RIO wydała pozytywną opinie dotyczą budżetu 

miasta na rok 2025. Nie wniósł zastrzeżeń do treści przedstawionych opinii.  

  

 g) dyskusja 

 

Pan Tomasz Kiliński – Burmistrz Miasta – chciał dopowiedzieć parę słów o budżecie, który jest budżetem 

rekordowym, ale to o czym Pan Przewodniczący Komisji Gospodarczo – Budżetowej i Przewodniczący 

innych komisji powiedzieli jest to budżet trudny. Sytuacja finansowa miasta jest trudna w obszarze 

wydatków i dochodów bieżących. Cieszą ogromne inwestycje i o te środki wnioskują jak dotychczas i jest 

szansa realizacji ogromnego zakresu inwestycji w najbliższym czasie. Gorzej jest w obszarze dochodów i 

wydatków bieżących i oczywiście to co powiedziała Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych ma na to 

wpływ to co działo się przez ostatnie kilka lat związanego z programem Polski Ład realizowanym przez 

poprzedni rząd, który obniżył samorządom znacząco dochody bieżące miasta, a w związku ze wzrostem 

wydatków bieżących spowodowanych inflacją i rosnącymi kosztami realizacji tych zadań wynikających z 

wydatków bieżących ten problem się nasila. Budżet stworzony w oparciu o nową ustawę o dochodach 
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jednostek samorządu terytorialnego przyjętą przez obecny Sejm, zaproponowaną przez obecny rząd, która 

poprawia tą sytuację dochodową przyjmując prawdopodobnie dobre kierunki związane ze strukturą 

dochodów JST natomiast nie pozwala w pełni zredukować negatywne skutki, które odczuwane były w 

poprzednich trzech latach.   

  

 h) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu Miasta Nowa Ruda na rok 2025 

  

Głosowano w sprawie: 

głosowanie nad projektem uchwały w sprawie budżetu Miasta Nowa Ruda na rok 2025 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Andrzej Behan, Sylwia Dajczer-Gałczyńska, Bogusław Frącek, Konrad Kałwak, Beata Kłossowska-Tyszka, 

Magdalena Lichwa, Ewa  Miś-Krzemińska , Karolina Popiel , Jerzy Pulit, Janusz Staniocha, Jarosław Ubik, 

Regina Wałęsa, Piotr Wróbel 

BRAK GŁOSU (2) 

Zdzisław Druciak, Joanna Sosnowska 

edit błąd: radna Joanna Sosnowska i radny Zdzisław Druciak byli „za” przyjęciem projektu uchwały w 

sprawie budżetu Miasta Nowa Ruda na rok 2025 

 

Uchwała nr 89/X/2024 

w sprawie budżetu Miasta Nowa Ruda na rok 2025 

 

8. Interpelacje radnych. 

  

Radna Karolina Popiel – złożyła pisemną interpelację dot. zamontowania lustra drogowego w Nowej Rudzie 

– Słupcu na Os. Wojska Polskiego. Odczytała treść Interpelacji. Zapytała o odpowiedź na pierwszy wniosek, 

który złożyła Komisja Porządku Publicznego i Komunikacji i otrzymała od Pań bardzo solidnie pracujących 

w Biurze Obsługi Samorządu informację, że nie otrzymały one żadnej odpowiedzi w tej sprawie, więc swoje 

pytanie kieruje do Przewodniczącego Porządku Publicznego i Komunikacji.  

 

Radny Janusz Staniocha – skoro Panie z Biura Obsługi Samorządu tak stwierdziły to nie będzie tego 

podważał. Wszystkie dane ma w komputerze i za chwilę wyjaśni czy była taka odpowiedź czy nie. Tak jak 

zauważyła radna Karolina Popiel Komisja zwróciła na to uwagę i uwzględniła to w swoich wnioskach.  To, 

że nie zostało wykonane jak wiele innych rzeczy również zostało zgłaszane w związku z tym Komisja 

postanowiła, że w styczniu 2025 roku zresztą jak co roku będzie omawiała realizację wniosków z roku 

poprzedniego. Zaproszony zostanie Pan Burmistrz w celu wyjaśnienia dlaczego wnioski, które komisja 

uważa za zasadne nie zostały wykonane. Oczywiście brak pieniędzy to jest główna przyczyna tego, że wiele 

rzeczy nie zostało wykonanych. Chyba, że zachodzą inne okoliczności niemożności realizacji tych zadań.  

 

Radna Karolina – składała dwie interpelacje m.in. o mobilne konto mieszkańca. Jej celem była pomoc dla 

ludzi, którzy korzystali z niej w kwestii rozkładu autobusów i nie tylko. Zdziwiona była, że to konto 

przestało istnieć i nie zostało kontynuowane. Rozumie, że w grę wchodzą koszty utrzymania. Wszystkie te 

informację będą się znajdowały na stronie internetowej Urzędu. Zadała drugie pytanie związane ze 
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środkami, które zostały zgromadzone, a mianowicie jaka kwota wpłynęła na konto z klęsk żywiołowych 

wpłacanych przez mieszkańców i nie tylko.   

 

Przewodniczący Rady Miejskie – zapytał czy jest ktoś w stanie udzielić odpowiedzi na to pytanie.  

Nie otrzymał odpowiedzi na to pytanie.  

 

Radny Janusz Staniocha – chciał dodać tylko do swojej wcześniejszej wypowiedzi, że po sprawdzeniu 

informacji pewne rzeczy już wiadomo, ale nie wszystko. Wyjaśnione zostanie w innym terminie.  

 

9. Zapytania radnych. 

 

Radni nie wnieśli żadnych zapytań.  

  

10. Sprawy różne.  

 a) plany pracy Komisji Stałych na rok 2025 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Behan – poinformował, że zostały udostępnione do wglądu 

Plany Pracy Komisji stałych tj. Komisji Gospodarczo – Budżetowej, Komisji Spraw Społecznych oraz 

Komisji Porządku Publicznego i Komunikacji. Życzył mieszkańcom i wszystkim zgromadzonym najlepsze 

życzenia na Nowy Rok.  

 

Pan Tomasz Kiliński – również życzył wszystkiego co najlepsze dla mieszkańców Nowej Rudy oraz 

zgromadzonym pracownikom, radnym i widzom śledzącym obrady Sesji Rady Miejskiej.  

  

11. Zakończenie obrad. 

  
Wobec wyczerpania dziennego porządku obrad 8 sesji Rady Miejskiej w Nowej Rudzie Przewodniczący 

Rady Andrzej Behan zamknął jej posiedzenie. 

 

Projekty uchwał oraz uchwały podjęte przez Radę stanowią załączniki do protokołu. 

Na tym protokół zakończono. 

  

 

Protokołował(a): Katarzyna Kochajkiewicz 

 

 

 


